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Toader anunta astazi discutii cu avocatii: Orice cheltuiala din buget trebuie sa fie

justificata

Ministrul Justitiei, Tudorel Toader, anunta ca a chemat reprezentantii avocatilor miercuri la discutii, la

ministerul Justitiei, precizând ca probabil va fi data o prima forma a protocolului privind onorariile

acestora. 

"Eu am avut discutii de când am venit din mai 2017 cu reprezentantii dânsilor si i-am invitat sa vina nu cu

propunere pur si simplu, marim de la 100 de lei la 300 sau 400, ca este normal, fiecare vrea mai mult, dar este

vorba de bani de la bugetul statului si orice cheltuiala de la buget trebuie sa fie justificata. I-am invitat la comisie

sa vina sa justifice sa-mi arate pe ce motiv, inflatie, ca a crescut salariul minim, ca sunt alte criterii sa putem

fundamenta majorarea de salariu. Eu convins eram, nu trebuiau sa ma convinga dânsii, doar i-am chemat sa vina în

scris cu propuneri si nu cu vorbe, ca în scris au venit, marim de la 100 la 650 , marim de la 100 la 200 , întrebarea

era de ce? Ca eu semnez pentru banii statului de la buget. I-am chemat mâine la minister, i-am invitat la minister,

s-a desprins o concluzie, un punct de vedere sa zicem comun, dar nu majoritar si cred ca mâine vom da o prima

forma protocolului care la rândul lui poate fi îmbunatatit", a declarat Tudorel Toader.

Referitor la faptul ca avocatii s-au plâns de cenzurarea sumelor de catre instanta, ministrul a spus ca a propus

scoaterea acestei prevederi din protocol. "Articolul 10 din protocolul din 2015 care foloseste în protocol o formula

nu tocmai sa spunem asa adecvata, spune ca onorariile sunt maximale, adica pot fi si mai mici ceea ce-i permite

înca judecatorului sa le reduca la sume absolut modice, nesemnificative. Eu le-am spus ca în noul protocol voi

propune eliminarea acestei posibilitati ca judecatorul sa cenzureze onorariul, adica daca el este 100 de lei, 200 de

lei daca e platit de de la bugetul statuoui, daca e aprobat de ministrul Justitiei de ce sa se înterupa judecatorul, în

opinia mea, sa spuna prea mult 100 de lei sa fie 50, deci eu am propus si nu cred ca dânsii nu vor fi de acord

mâine", a completat Toader.

Anterior, ministrul a declarat ca în ultimii 10 ani, statul român a platit peste 88 de milioane euro pentru onorariile

avocatilor din oficiu, precizând ca solicitarile lor sunt firesti.

Mai multi avocati au protestat, luni, pe treptele Curtii de Apel Bucuresti, fata de onorariile din oficiu care, spun ei,

sunt cele stabilite din 2015 în cadrul unui protocol. Aparatorii spun ca nivelul de trai din 2019 este mult mai ridicat

si au dat exemplul magistratilor, care au salariile marite.
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